
  Carmen 
 

 
 

Riječi Carmen tijekom  susreta za zvanja: 

Vrlo sam sretan što sam ovdje s vama, na obali 

rijeke Ebro, koja je za mene također spomen na 

prisutnost Djevice Marije u mojoj priči. 

Ja sam rođen u blizini, a vodu iz ove rijeke sam pila 

sa 16 godina kada mineralna voda još nije postojala. I 

jako sam sretan, jer je čak i moja baka – u cijelom 

ovom kraju jako su odani toj Madoni – imala sat koji 

je uvijek pjevao “Djevica Marija je u smrtnom tijelu 

došla u Zaragozu”. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Prije smrti, Djevica Marija je sama pratila 

evangelizaciju. I videći poteškoće apostola Jakova 

ovdje među Španjolcima - u ovoj zemlji su vrlo 

tvrdoglavi, Aragonci su vrlo tvrdoglavi -, i budući da 

je Jakov bio obeshrabren da vidi sve ovo, tradicija 

kaže da je Djevica Marija došla ovamo u smrtnom 

tijelu, u Zaragozu (Uznesenje, ili smrt, nije se još 

dogodilo), to jest, Djevica Marija je uvijek pratila 

evangelizaciju apostola, odmah od smrti Isusa Krista. 

Jako sam sretan jer će vam Djevica Marija biti Pilar, 

pravi stup u našem životu. 

 

 
  Zaragoza 
 
 
 
 
 

Na kraju IV. Svjetskog dana mladih 1989. godine, koji je 
sazvao sveti Ivan Pavao II. u Santiago de Compostela, Kiko i 
Carmen sazvali su mlade Puta na susret za zvanja u 
Zaragozi 21. kolovoza, na bdijenje Svete Marije Regine: 

 
20.000 mladih okupilo se na Plaza del Pilar. 

 

 
 
  GOSPA OD PILAR 
 

Dana 2. siječnja 40. godine, na obalama rijeke Ebro, 
Djevica Marija, koja je još živjela u Palestini, došla je u 
smrtnom tijelu u Zaragozu utješiti apostola Jakova, koji je, 
u pratnji male skupine obraćenika, propovijedao cijeli 
dan. Marija im je ostavila alabasterni stup oko kojega su 
kršćani u 1. stoljeću sagradili kapelicu kao spomenik koja 
se kroz stoljeća povećavala i pregrađivala. 

 
 
 
 

Kažu da je Papa (sv. Ivan Pavao II.) kada je došao u 

ovo svetište rekao: "Kako si mala, a kako velik utjecaj 

imaš!" 

 
Djevica voli biti mala, skromna, skrivena. 



  Kiko 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Bog je predvidio dovesti nas ovamo, na ovaj trg gdje 

se nalazi Basilica del Pilar, jedna od najvećih u cijeloj 

Španjolskoj. Djevica od Pilara je zaštitnica Španjolske i 

ovdje ćete vidjeti sliku Djevice na stupu, jer Pilar znači 

stup. 

 
Vrlo drevna predaja kaže da kada je Jakov došao 

evangelizirati Španjolsku (jer ga je Duh Sveti odveo do 

"Finisterrae", do kraja svijeta kako kaže Sveto pismo), 

pratili su ga putnici, drugi apostoli koji se u Zaragozi 

zovu " varones apostolicos". 

 
Ako uđete u Basilica del Pilar vidjet ćete kamenu 

sliku na kojoj se vidi Jakov s hodočasničkim štapom, a 

s njim još sedam muškaraca koji su ga pratili. 

 
 

 
 
 
 

Tradicija kaže da je 

Jakov bio obeshrabren, 

i da je Djevica došla  

(Bog je učinio to čudo) 

koja ga je ohrabrila da 

nastavi dalje. 

 
 
 
 
 

I kao znak svog 

dolaska u Zaragozu 

ostavila je stup, stup 

koji štuje cijeli svijet 

(iza Gospe, možete ga 

dodirnuti, ljudi 

dodiruju ovaj stup; 

Gospa je ostavila 

spomen) 

 

. 
 
 
 

Na toj šetnici, na obali rijeke Ebro, podignuta je ova 

bazilika posvećena Gospi od Pilar, čiji je blagdan 12. 

listopada, dan otkrića Amerike. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ova bazilika ukazuje na ono što nam govori usmena 

predaja, kako je od prve evangelizacije, nakon Kristova 

uskrsnuća i njegova uzašašća na nebo, Djevica Marija 

pratila apostole usred njihovih poteškoća, pomažući im da 

se ne obeshrabre čak i ako nisu uspjeli, jer evangelizirati 

znači ne uspjeti. Čovjek, ljudski govoreći, ponekad klone 

duhom i Djevica mu priskoči u pomoć. 

 

 
Iz tog razloga - a ovo govorim kao ambijentalni uvid - 

prekrasno je ostati ovdje čak i ako je vruće, čak i ako nam 

je neugodno, znak i simbol onoga što znači evangelizirati: 

jednog dana ne znamo kamo spavati; drugi dan post; drugi 

dan te izbace iz župu, ili te ne prime u nekom kraju, ... 

To je život apostola. Bog je odabrao ovo mjesto, gdje je 

Djevica susrela Jakova i njegove drugove itinerante, 

apostole, kad su već mislili otići, bezuspješni, i dala im je 

ohrabrenje da evangeliziraju Španjolsku. To je uistinu 

nevjerojatan detalj Gospodina prema nama. 

To znači da ćemo za ovo djelo, ovu zadaću 

evangelizacije trećeg tisućljeća, novih generacija, naići 

na mnoge poteškoće, mnogo progona, mnoge probleme, 

ali ovdje, Djevica, na ovom mjestu nam govori da će nam 

pomoći. Neka ovo bude kao stup, kao Pilar u vašem 

apostolskom životu. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Ovo mjesto predstavlja neuspjeh, poteškoće, 

nazadovanje. Problemi s kojima se susreće svaki 

apostol. Zašto nas je Gospodin pozvao ovamo? Zato 

što je na ovom mjestu Djevica pomogla i podupirala 

svoje drugove. 

Madona del Pilar koja se štuje u Španjolskoj ima 

malu sliku. Gospa voli biti malena, skromna, skrivena. 

Zbog toga ćemo, kada bude ušla u procesiju, pjevati 

"Marija, mala Marija”. 


